

သရုပ်စကား

The LORD'S Word

ဝိညာဉ်ရေးရာစာစောင်



ငါ့ကိုယ်၍ ငါ့စကား ကို နားမခံသောသူအား အပြစ်စီရင်
သောသူရှိသေး၏ ငါ့လောပြောသော စကားပင် ရောဂါဆိုး
သောနေ့ ခွံထိုသူအား တရား စီရင်လိမ့်မည်။ ဗောဓိပုဂံ ၁၂:၄၈

အမှတ်စဉ် (၉၃) မေလ ၂၀၀၉ ခုနှစ် မဃဒါန (လစဉ် ပထမ တနင်္ဂနွေနေ့ ဟိုင်း အမေ့ မြန် ချီသည်)

အခွံ - ၈ (သို့) ရပ် (မင်းအောင်ဆန်းလွင်)
ညက အိပ်မက် မက်တယ်။ အိပ်မက်ထဲမှာ ဘုရားသခင်က
ဝိုရဲ့ လုပ်ရပ် အမှား တွေကို ရပ်တန်းက ရပ်ဖို့ပြောသွားတယ်။
ဘုရားသခင်က ဝိုကို ...
မရိုးသားခြင်းများ ရပ် ၊ ခိုးစားခြင်းများ ရပ်
အမှောင်ခိုခြင်းများ ရပ်၊ အချောင်ခိုခြင်းများ ရပ်
မနာလိုခြင်းများ ရပ် ၊ အသာလို ခြင်းများ ရပ်
နှိပ်စက်ခြင်းများ ရပ်၊ အိပ်မက်ခြင်းများ ရပ်၊
ညဉ်းပန်းခြင်းများ ရပ်၊ နင်းကြမ်းခြင်းများ ရပ်
အမွေပြုခြင်းများ ရပ်၊ အလဟဿပြုခြင်းများ ရပ်
မုန်းတီးခြင်းများ ရပ် ၊ ဖြန့်တီးခြင်းများ ရပ်
အမြဲအမှန်းပွားခြင်းများ ရပ် ၊ အလွဲသုံးစားခြင်းများ ရပ်
မတရားပြုခြင်းများ ရပ်၊ အလကားလှ ခြင်းများ ရပ်
အသုံးမကျ ခြင်းများ ရပ်၊ အရုံးပြု ခြင်းများ ရပ်
အကျင့်ယုတ် ခြင်းများ ရပ် ၊ အဆင့်မြတ် ခြင်းများ ရပ်
လိမ်လည် ခြင်းများ ရပ် ၊ သိမ်ငယ် ခြင်းများ ရပ်
တကိုယ်ကောင်းဆန် ခြင်းများ ရပ်၊ အလိုပြောင်းပြန် ခြင်းများ ရပ်
ခွက်ပုန်းခတ် ခြင်းများ ရပ် ၊ ပြက်လုံးထုတ် ခြင်းများ ရပ်
ထိုးနှက်ခြင်းများ ရပ် ၊ ချိုးဖျက်ခြင်းများ ရပ်
ငြင်းဆန်ခြင်းများ ရပ် ၊ တင်းခံခြင်းများ ရပ်
အမှားတစ်ရာတွေလဲ ရပ် ၊ အလကား ဗလာ တွေလဲ ရပ်
ဒေါသခက်ထန် ခြင်းများ ရပ် ၊ လောဘ ယက်ကန် ခြင်းများ ရပ်
စည်းကမ်းပျက် ခြင်းများ ရပ် ၊ နည်းလမ်းပျက် ခြင်းများ ရပ်
မနာခံ ခြင်းများ ရပ် ၊ အသာခံ ခြင်းများ ရပ်
ဟောက်စား ခြင်းများ ရပ် ၊ ဖောက်ပြား ခြင်းများ ရပ်
မြောင်လိမ် ကလိမ်ကကျစ် ခြင်းများ ရပ် ၊ နောင်ဂိုနီ ရန်ဖြစ် ခြင်းများ ရပ်
ကမ္ဘာလူသားများ ဝတ်နေချိန်မှာ မင်းရဲ့ အမှားများ ‘ရပ်’ တဲ့။
အဲဒီ အိပ်မက်ထဲမှာဘဲ ဘုရားသခင်က ဝိုသား ...မင်းရဲ့လုပ်ရပ်တွေ ရပ်ရင် ‘ရပ်’ ၊
ဒါမှ မဟုတ်ရင် မင်းရဲ့ နှလုံးခုန်သံကို ငါ ‘ရပ်’ လိုက်ရလိမ့်မယ်တဲ့။
“ဟုတ်ကဲ့ သခင်၊ ဝို အမှားတွေလဲ ‘ရပ်’ ၊ သခင် စကားတွေလဲ ‘ရပ်’
ဝါတို့ အားလုံး ဘာ အမှားမှ မလုပ်နဲ့ ‘ရပ်’ ‘ရပ်’ ‘ရပ်’ ” ။



ဟောဂယ ၅၅:၇ ဆိုးစုငယ် (L.K)
ဆိုးသောသူနဲ့ မတရားသောသူတို့
မိမိအကြိုက် စွန့်ပစ်လို့ အထံတော်သို့ ပြောင်းလဲစေ။
ထိုသို့ပြုလျှင် ကိုယ်တော်ရှင် သနားတော်မူမည် အစဉ်။
ငါတို့အရှင် ဘုရားသခင် အထံတော်သို့ ပြောင်းလဲလျှင်
ခွင့်လွှတ်မှုရမည်၊ အထူးသဖြင့် ပြုမိခဲ့တဲ့ အဆိုးအညစ်။

နွံထကလူသား ၃၆:၃၀ (ကရဝ)
လောကမြစ်ထဲမှာ ၊ မာန နဲ့ ကျွေးခတ်ရင်း
ဘဝအတွက် လက်ပမ်းကျွဲတယ်
ဘဝဆိုတာ အခက်အခဲမရှိ ၊ လွယ်မယ်လို့ ထင်ခဲ့
အတ္တမာနနဲ့ ငါ ၊ ထင်ရာကို စိုင်းခဲ့မိ
ဒုက္ခတွေနဲ့သောက ရောက်လည်း ၊ မောပန်းမှုတွေနဲ့
ခေါင်းပိုက်စိုက်လည်း ၊ မှောင်မိုက်လောကကို
သုခဘုံလို့ထင်မိ ၊ အပြစ်နွံထမှာ နစ်ရင်းနစ်ရင်း
ဒုက္ခ ရေစီးသံတွေ အသံမြည်လို့ ... ။

မင်္ဂလာရှိသော အမွေခွင့် မာရနုဿ နန္ဒနုဿ

ဘွားမြင်သော သားသမီးတို့သည် ထာဝရဘုရားအရချစ် ပေးသနား တော်မူသော
အမွေခွင့်ဖြစ်ကြ၏။ (ဆာလံ ၁၂၇:၃) လို့ ဒါဗီဒ်က ရေးသားထားပါတယ်။ အမွေဆိုရင်
လူတိုင်းက ကောင်းမွန်စွာ ထိန်းသိမ်းတတ် ပါတယ်။ မိဘများဟာ ကိုယ့်ရဲ့ သားသမီး
များကို အရိပ်တကြည့်ကြည့် ဂရုစိုက်ပြီး လိုအပ် သမျှကို ဖြည့်ဆည်းပေးပါတယ်။
မိဘနေရာတွင် ထားပြီး ပေးသော သားသမီး များကို ဘုရားသခင်က ကောင်းမွန်စွာ
သွန်သင်တတ်စေရန် နှုတ်ကပတ်တော်ဖြင့် သတိပေးထားပါတယ်။(ဖက် ၆:၄)။
ဘုရားသခင်ဟာ မိမိရဲ့ သား သမီး များကို ငယ်စဉ်ကတည်းက ဘုရားနဲ့
အကျွမ်းဝင်တတ်ရန်၊ ဘုရားသခင်ကို ချစ်တတ်ရန်၊ ကြောက်ရွံ့ခြင်း၊ ခိုလှုံ
ကိုးစားခြင်းမျိုးကို ဆုံးမ သွန်သင်တာကို အလိုရှိပါတယ်။ ဘယ်လို သွန်သင် ပေးရ
မလဲဆိုရင်တော့ နှုတ်ကပတ်တော်က (တရားဟောရာ ၆:၄-၇) အိမ်မှာ နေစဉ်၌
ပင်လည်း ဘုရားသခင်ဟာ ဘယ်လောက်ကောင်းမြတ်သလဲ ချီးမွမ်းတတ်ဖို့၊ ခရီးသွား
ရင် ဖန်ဆင်းရှင်ရလှပသော အံ့ဩဘွယ်ကောင်းမှု၊ ကောင်းမွန်စွာ အိပ်ခွင့် နေခွင့်
ပေးမှုအမျိုးမျိုးကို ပြောပြပြီး ဘုရားကိုချစ်ပြီး ချီးမွမ်းတတ်ရန် သွန်သင် ပေးရန်လို
ပါတယ်။ ငယ်စဉ်ကတည်းက ဘုရားသခင်ကို သိကျွမ်းဖို့ရန်နှင့် ကြောက် ရွံ့ ချစ်တတ်
အောင်သင်ပေးပြီး နှလုံးသားထဲမှာ အမြစ်စွဲသွားပြီးဆိုရင် အသက် ကြီးလာတာနဲ့အမျှ
သူတို့ရဲ့ ဝိညာဉ် အသက်တာဟာလည်း တိုးပွားလာမှာဖြစ်ပြီး မကောင်းမှုများကို
ကောင်းမွန်စွာ ပိုင်းခြားသိတတ်လာမှာပါ။ ငယ်စဉ်ကဘုရားသခင်နဲ့ မိတ်ဆက်
ပေးခြင်းဟာ (သုတ္တံ ၁:၇) အကောင်းဆုံး ပညာအရှိဆုံးဖြစ်အောင်လည်း သွန်သင်
ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

သားသမီးကို ကောင်းမွန်စွာ မဆုံးမ တတ်လို့ အမင်္ဂလာ ဖြစ်ရသော သူတို့ရဲ့
မိသားစု အဖြစ်အပျက်ကို လေ့လာရာတွင် ကျွမ်းစာ၌ လေ့ရဲ့ အသက်တာကို တွေ့ရပါ
မည်။ (၁ရာ ၂) တစ်ခုလုံးကို ဖတ်ကြည့်ရင် သူတို့ရဲ့ အသက်တာကို တွေ့ရပါမည်။
လေ့သားတို့သည် ထာဝရဘုရားကိုမသိ အမွေလူဖြစ်ကြ၏။ ထိုသူက ဆိုအရင်
မီးရှို့ပါရစေ၊ နေကန်မှ ယူချင်တာယူပါဟုဆိုလျှင်၊ မဟုတ်ဘူး ယခုပေးရမည်။ သို့မဟုတ်
အနိုင်ယူမည်ဟု ပြောဆိုတတ်၏။ လေ့ရဲ့သားတို့ဟာ ထာဝရဘုရားကို မသိတဲ့အတွက်
ကြောက်ရွံ့ခြင်း၊ ရိုသေခြင်း မရှိ၊ ဘုရားကို မယူဖော်ရသေးပဲ မိမိတို့က လူများဆီမှာ
အနိုင်ကျင့်ပြီး ယူတတ်ပါတယ်။ ဖခင် ဖြစ်သူ အသက်ပိုကြီးလေ ဖခင်ရဲ့ စကားကို လုံးဝ
နားမထောင် ပြုချင်တိုင်းပြုကြ ပါတယ်။ ပရိတ်သတ်စည်းဝေးရာ တဲတော် တံခါးနားမှာ
စည်းဝေးသော မိန်းမ များနှင့် မှားယွင်းကြပါတယ်။
လေ့ရဲ့ အိမ်သူအိမ်သားနဲ့ ဆွေမျိုး များကို ထာဝရဘုရား ဒဏ်ခတ်တော်မူပါ
တယ်။ “သင်၏ လက်ရုံးနှင့် သင့် အဆွေအမျိုး၏လက်ရုံးကို ငါဖြတ်သော အချိန်
ကာလရောက်လိမ့်မည်။ ပေးသော စည်းစိမ်ရှိရာ အိမ်ပေါ်မှာ ဘေးဥပဒ်ရောက်ကြောင်း

“မင်း ... နေဝင်ချိန်” (မင်းထွန်းဆန်းလွင်)
ဘဝ တစ်ကွေ့မှာ မင်းနဲ့အတွေ့ ၊ သစ္စာချင်းအပ် ထိတက်ရင်းနှီး
မောင်နှမ တွေလို ဘုရားကျောင်းအိုမှာ ၊ သီချင်းတွေဆိုလိုက်
တရားတွေဟောလိုက် ၊ အမှုတော်ဆောင်ခိုက်
စကားတွေ တဖျစ်တောက်တောက် ၊ အလုပ်တွေ ဆတ်ဆတ်တောက်တောက်
တရားတွေ ပြတ်ပြတ်တောက်တောက်ဟောခဲ့ပြီးမှ
အခုတော့များ ဧည့်ခန်းထဲက ၊ ခုတင်အပေါ်မှာ မင်းခန္ဓာက
ခပ်တည်တည်နဲ့ ငြိမ်နေပြန်ပြီကော ... ။ ။

ထာဝရစာချုပ်သောနေ့ **စာအိမ်(ပုဒ်မိ)**
အသစ်တွေက ဟောင်း ၊ ကြာညောင်းသွားတဲ့ နေ့ရက်တွေ
ပြန်ဆွေး ပြန်တွေးရင်း ၊ ကြေကွဲခြင်းတွေ ခဏ
ဝမ်းနည်းရတာ ရှိသလို ၊ ပျော်စရာ ခဏ
ကြည်နူးရတာလည်းရှိတယ် ၊ မတည်မြဲပါဘူး
စိတ်ကူးနဲ့ မြူးလည်း ခဏ ၊ ရင်ခုန်ခြင်းလည်း ခဏ
အရာရာဟာ ခဏပါဘဲ ၊ ကြုံဆုံခြင်းတွေ ခဏ
ကွေ့ကွင်းခြင်းတွေ ခဏ ၊ လူ့ဘဝဆိုတဲ့ ဒီမြေမှာ
နေရတဲ့ ဒီခဏ ၊ လက်ပြရင်း လမ်းခွဲ
ရွှေလာမယ့် နေ့စွဲတွေ ၊ ကြိုနေမယ် ထာဝရ ။ ။

ကို သင်မြင်ရလိမ့်မည်။ သင့် အမျိုးတွင် အိုသောသူ တစ်ယောက်မျှမရှိ၊ သင်၏ သား စဉ်မြေးဆက်တို့သည် အသက်ပျိုစဉ်ပင် သေရလိမ့်မည်။ သင်၏သား ဟောဖန်နှင့် ဖိနဟတ် တို့သည် တစ်နေ့ချင်းတွင် သေလိမ့် မည်။” သားသမီးများကို ကောင်းမွန်စွာ မဆုံးမ တတ်ခြင်းဟာ ဆွေမျိုးများအထိ အမင်္ဂလာ သက်ရောက် စေပါ တယ်။ ထိုသူ၏ သားတို့သည် ကိုယ်ယုတ်မာသည် တိုင်အောင် ကိုယ်ပြုသော ဒုစရိုက် အပြစ်ကို သူသိသော်လည်း ကျပ်တည်းစွာ မဆုံးမပဲ နေသောကြောင့် “သူ၏ အိမ်သားတို့၌ ငါသည် အစဉ်အမြဲ ဒဏ်ပေးမည်ဟု ငါပြောပြီ။ (၁၃၇ ၃:၁၃) ဒီအပြစ် အပျက် ကလေးဟာ သားသမီးကို ဘယ်လိုဆုံးမ သင့်သလဲဆိုတာကို လှပစွာ ဖော်ပြထားတဲ့ ကျမ်းချက် ကလေးတစ်ခုပါပဲ။ နှလုံးသွင်း ဆင်ခြင်ရန် လိုပါတယ်။ (သုတ္တံ ၂၉:၁၅) သားသမီးများဘက်ကလည်း (သုတ္တံ ၂၃:၂၂) ဘုရားသခင်ရဲ့ အလိုတော်နှင့် အညီ သွန်သင်တတ်သောမိဘနှင့် မိဘစကားကို နားထောင်၍ မိဘကို ရိုသေစွာပြု၍ ကောင်းစားခြင်းနှင့် အသက်ရှည်ခြင်းကို ယုံကြည် သူ့အယောက်တိုင်း ပိုင်ဆိုင်ကြ ပါစေ။ ။ **မာရာနာမာ နနာရီ**

သက်သေခံချက် ချော (ပျာပုံ)

ရှေးဦးစွာ ဘုရားသခင်ရဲ့ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းပါတယ်။ ကျွန်မ ဒီ စင်္ကာပူ နိုင်ငံမှာ အလုပ်လုပ်တာ ၂နှစ် ပြည့်သွားပါပြီ။ ဘယ်လို အခက် အခဲ အတား အဆီး အမျိုးမျိုးတွေရှိခဲ့ပြီးလည်း ဘုရားရှင်ဟာ ကျွန်မရဲ့ လက်ကိုင်ဆွဲကိုင်ပြီး လမ်းပြ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်မ အထူးသက်သေ ခံစရာလေး တစ်ခုရှိ ပါတယ်။ အဲဒါကတော့ တလောက ရိုက်ခတ်သွားတဲ့ စီးပွားရေး ဂယက်ကြောင့် ကျွန်မတို့ (Han's Cafe & Cake House Pte Ltd) company မှာ oversea ကအလုပ် လာလုပ်တဲ့ ဝန်ထမ်းတွေ Work Permit သက်တမ်း ထပ်တိုး လို့ မရတော့ဘူး ဆိုတဲ့ သတင်းတွေ ထွက်လာ ပါတယ်။ company က ကြိုးစားပြီး သက်တမ်း တိုးပေး သော်လည်း MOM မှ Reject လုပ်လို့ပြန်သွားရတဲ့ ဝန်ထမ်း (၃)ယောက်ရှိ သွားပြီ ဆိုတဲ့သတင်းကို ရလိုက်တဲ့အချိန်မှာ ကျွန်မလည်း ထူပူ သွားပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့ လည်းဆိုတော့ ကျွန်မရဲ့ S pass permit ကပြည့်ဖို့ တစ်လ ကျော်ပဲ ကျန်နေလို့ပါ။ ကျွန်မ စိတ်တွေ အရမ်းလှုပ်ရှားပြီး နီးစပ်ရာ သူငယ်ချင်း တွေကို ဖုန်းနဲ့ခေါ်ပြီး အကျိုး အကြောင်းပေး၊ ဝိုင်းပြီးဆုတောင်းပေးကြပါလို့လည်း နားပူနားဆာ လုပ်မိပါတယ်။ ဒါတင် မကပဲ မြန်မာပြည်မှ မိဘဆွေမျိုးတွေဆီ ကိုလည်း ဝိုင်းပြီး ဝိုင်း ဆုတောင်းပေးဖို့ ပြောပါတယ်။ လူတွေဝိုင်းပြီး နှစ်သိမ့် ပေးနေပေမယ့်လည်း ကျွန်မငြိမ်သက်ခြင်း မရရှိခဲ့ပေးပါဘူး။ ဒါနဲ့ နောက်ဆုံး ဘုရားရဲ့ မြေ တော်ရင်းကို တိုးဝင်ပြီး ကိုယ်တော် သမီးကို စွန့်ပစ်ပါနဲ့။ ကိုယ်တော်ရှင် သည် အရာအားလုံးကို တတ်နိုင်တဲ့အရှင် ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေ ကိုယ်တော် ရှင်ရဲ့ ဘုန်းတော်ဟာ MOM ရုံးမှာထွန်းတောက်ပြီး အဲဒီရုံးမှာရှိတဲ့ Staff တွေရဲ့စိတ်နှလုံး၊ ဆုံးဖြတ်ပိုင်ခွင့် အားလုံးကို ကိုယ်တော်ရှင် ပိုင်ပါ၏။ ကျွန်မရဲ့ S pass permit သက်တမ်းတိုးဖို့ကိစ္စ ကိုယ်တော်လက်တော်ထဲ အပ်နှံပါ၏။ ကိုယ်တော်ရှင် လုပ်ဆောင်ပေးဖို့ အပ်နှံခဲ့သလို သက်တမ်းတိုးခွင့်ကို ကိုယ်တော် ရှင် ပြင်ဆင်ပေးလျှင် သခင်စကားစာစောင်တွင် သက်သေခံပါမယ် လို့ ဂတိ ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဘုရားသခင် ကျွန်မကို အမြဲပေးခဲ့ပါတယ်။ အံ့ဩ ဖွယ်ရာပါပဲ ကျွန်မကို ရုံးချုပ်က မန်နေဂျာက ခေါ်ပြောပါတယ်။ ကျွန်မရဲ့ S pass permit ကို ကောင်းမွန်စွာ သက်တမ်းတိုးပြီးပါပြီ ဆိုတဲ့အကြောင်း၊ ဒါတင်မကပဲ အရင်က ကျွန်မတို့ company မှာ local ဝန်ထမ်း (၃)ယောက် လောက်ရှိမှ oversea က ဝန်ထမ်း (၁)ယောက် ခန့်ခွင့်ရှိခဲ့တယ်။ အခု local ဝန်ထမ်း ၅၀%နဲ့ oversea က ဝန်ထမ်း ၅၀% ခန့်ခွင့်ရတယ်လို့ မန်နေဂျာက ပြောပါတယ်။ ဒါတင်မကသေးပါဘူး ကျွန်မရဲ့ မိတ်ဆွေ တစ်ယောက်ကိုလည်း အလုပ်လာလျှောက်ခွင့် ပေးခဲ့ပါတယ်။ အခုဆိုရင် ကျွန်မရဲ့ မိတ်ဆွေလည်း ကျွန်မရဲ့ company မှာ S pass permit လျှောက်လို့ အောင်မြင်သွားခဲ့ပါတယ်။ နောက်လမှာ သူလည်း ဒီစင်္ကာပူနိုင်ငံမှာ လာရောက်ပြီး အလုပ်လုပ်ကိုင်ခွင့်ကို ရရှိသွားပါပြီ။ ဘုရားသခင်ကျွန်မကို (သုတ္တံ ၈:၁၄,၁၅) နဲ့စကားပြောခဲ့ပါတယ်။ ကိုယ်တော်ရှင်၏ ကောင်းမြတ်သည့်အကြောင်း အနည်းငယ် သက်သေခံ ဝေမျှရင်း အားလုံးအပေါ် ဘုရားရှင်၏ ကောင်းကြီးမင်္ဂလာ သက်ရောက်ပါစေလို့ ဆုတောင်းရင်း ...။ ။ **ချော (ပျာပုံ)**

ဘုရား သခင်ကို လိမ်ညာနေသလား Mary (ဖျာပုံ)

လောကလူသားတွေ အသက်ရှင်နေကြစဉ်အခိုက်မှာ အကြောင်း အမျိုး မျိုး ကြောင့် မဖြစ်မနေ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် “မုသားမပါ လင်္ကာ မချော” ဆိုတဲ့ စကားအတိုင်း လိမ်ညာပြောဆို မိကြမယ်ဆိုတာ သေချာတွက်လို့ ရပါ တယ်။ ဒါပေမဲ့ ကျွန်မတို့လူသားအချင်းချင်း တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် ဘယ်လိုမှ ကြီးကြီး မားမား အပြစ်ပေးလို့ မရကြပါဘူး။ ခရစ်ယာန်တွေ တစ်ယောက်နဲ့

တစ်ယောက် လိမ်ညာမိခဲ့ကြရင်” အသိခေါက်ခက် အဝင်နက် ဆိုတဲ့ စကားအတိုင်း စိတ်မကောင်း စရာပါဘဲ။

တမန်တော်ဝတ္ထု ၅:၁-၁၁မှ အာနနိရဲ့ ရှုဖွေအကြောင်း စဉ်းစား ကြည့်ကြ ပါဖို့။ အာနနိအမည်ရှိ သော ယုံကြည်သူတစ်ယောက်ရှိ၏။ သူ၏ ဇနီး အမည်မှာ ရှုဖိရေဖြစ်၏။ အာနနိသည် သူ၏ မြေကွက်ကိုရောင်းလိုက်၏။ သို့ရာ တွင် ရရှိသော ငွေ၏တချို့တစ်ဝက်ကိုသာ တမန်တော်များအားပေးအပ် ကာ ကျန်ငွေကို မိမိအတွက်လျှို့ဝှက်စွာ သိမ်းဆည်းထား၏။ ထိုအကြောင်းကို ဇနီး ဖြစ်သူ ရှုဖိရေက လည်းသိ၏။ သူမသည်လည်းအလိုတူအလိုပါဖြစ်၏။ ထိုအခါ ပေတရ က “အာနနိ သင်ဘာဖြစ်လို့သင့် နှလုံးသားထဲ စာတန် (နတ်ဆိုး)ကို ဝင်ခွင့်ပြု ရသလဲ။ သင်က သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို လိမ်ပြီးလှည့်ဖြား (အရူးလုပ်) ဖို့ကြိုးစားခဲ့တယ်။ သင့်မြေကွက်ကို ရောင်းချပြီး သင့်အတွက် ငွေတစ်ချို့ကို ဘာကြောင့် ချန်ထားရသလဲ။ အဲဒီမြေကွက်ကို မရောင်းခင်တုံးက သင် ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ တယ် မဟုတ်လား။ ရောင်းချလို့ရတဲ့ငွေကိုလည်း သင်ပိုင်ဆိုင်တယ် မဟုတ်လား။ အဲဒီငွေကို သင်ကြိုက်သလိုသုံး နိုင်တယ်။ ဒါပေမယ့် ရောင်းရတဲ့ငွေ အားလုံးကို ပေးပါတယ်ဆိုပြီး ဘာကြောင့်လိမ်ရတာလဲ။ သင်က ငါတို့လို လူတွေကိုဘဲ လိမ်တာ မဟုတ်ဘူး။ ဘုရားသခင်ကို လိမ်တာဖြစ်တယ်” ဟု ပြောလိုက်၏။ ထိုစကားကို ကြားရသောအခါ အာနနိသည် လဲကျသေဆုံး သွားလေသည်။ လူ အချို့ ရောက်လာကြပြီး သူ၏ ခန္ဓာကိုယ်ကို အဝတ်နှင့် ပတ်ရစ်၍ သယ်ဆောင် သွားကာ။ သဂြိုဟ်လိုက်ကြသည်။ ထိုအကြောင်းကို ကြားသိ ကြ သောအခါ လူတိုင်းကြောက်ရွံ့ကြ၏။ ထိုသို့ ဖြစ်ပျက်ပြီး သုံးနာရီ ခန့်ကြာသောအခါ သူ၏ ဇနီး (ရှုဖိရေ) ရောက်လာသည်။ ရှုဖိရေသည် သူမ၏ ယောက်ျား၌ မည်သို့ ဖြစ်သွားသည်ကို လုံးဝမသိချေ။ ပေတရက သူမကို “သင်တို့ မြေကွက် ရောင်းတ ဘယ်လောက်ရသဲ။ ငါ့ကိုပြောပါ။ (အာနနိ ပြောခဲ့သည့် အတိုင်း) အဲဒီလောက် ရတယ်ဆိုတာ ဟုတ်ရဲ့လား” ဟုမေးရာ ရှုဖိရေက “ဟုတ်ပါ တယ် ကျွန်မတို့ မြေကွက်ရောင်းတာ အဲဒီလောက်ပဲရပါတယ်” ဟုဖြေ၏။

ထိုအခါပေတရက သူမကို သင်တို့လင်မယားနှစ်ယောက်စလုံးက ဘာကြောင့် ဘုရားသခင်ရဲ့ ဝိညာဉ်တော်ကို စုံစမ်းချင်ကြတာလဲ။ နားထောင်ကြ ပါ။ ခြေသံတွေကို သင်ကြားရတယ်မဟုတ်လား။ အဲဒါသင့်ယောက်ျားကို သဂြိုဟ် ပြီး ပြန်လာကြတဲ့လူတွေရဲ့ ခြေသံပဲ။ အခုသူတို့တံခါးဝကို ရောက်လာ ကြပြီ သင့်ကို လည်း အဲဒီလိုအပြင်ကို သယ်ဆောင်သွားကြလိမ့်မယ်” ဟု ပြောလိုက်၏။ ထို အချိန်မှာပင် ရှုဖိရေသည် ပေတရ၏ ခြေရင်း၌ လဲကျကာ သေဆုံးသွားလေ သည်။ လူငယ်များ ရောက်လာကြသောအခါ သူမ သေနေသည်ကို တွေ့ကြ ရသည်။ လူငယ်များက သူမ၏ အလောင်းကို သယ်ဆောင်သွားကြပြီး။ သူမ၏ ယောက်ျား အလောင်း မြုပ်နှံရာဘေးတွင် သူမကို မြုပ်နှံလိုက်ကြ၏။ ယုံကြည် သူများနှင့် ထို အကြောင်းကို ကြားသိရသောသူအားလုံး ထိတ်လန့် တုန်လှုပ် ကြလေသည်။

ချစ်သော မိတ်ဆွေများ ဤအကြောင်းအရာလေးကို သိရှိကြပြီးသားပါ။ ဒီနေ့ ဒီအချိန်ဒီနာရီမှာ ဘုရားရှင်ဟာ ကျွန်မတို့ဒီအကြောင်းအရာရေးသားဖို့ ဝိညာဉ် တို့ထိသလို ရေးနိုင်တို့ ကုန်ကြမ်းထုတ်ပေးသော ရင်းနှီးစွာ အားပေးနေရ သောသူနှစ်ဦးနဲ့အတူ သိခါစ မရင်းနှီးသေးသော သူတစ်ဦးတို့အား ကျေးဇူးတင်ပါ တယ်။ ကျွန်မတို့တွေ လူသားအချင်းချင်း ဘယ်လိုနည်း တွေနဲ့ လိမ်ညာနေ ကြပါသလဲ။ ဘုရားသခင်ကို လည်း ကျွန်မတို့ဘာတွေ လိမ်ညာမိနေပြီလဲဆိုတာ ပြန်လည် စဉ်းစားသုံးသပ်ကြည့်ကြပါစို့။ ဘုရားရှင်ကို ကျွန်မတို့ လိမ်ညာ မိရင်တော့ အာနနိနဲ့ ရှုဖိရေလို ကြုံဆုံရမယ်ဆိုတာ သတိရပါ။ **Mary (ဖျာပုံ)**

အနိတိစတလာနှင့် ကျွန်မ (၆၆၈-၇၃၆)

တစ်ခုသော ည၊ အပြာရောင် ညတစ်ညပေါ့။ ကောင်းကင်တစ်ခုလုံး တိမ်တွေက ဖုံး၊ လက မသာ။ မစုံတစုံကြယ်များက ဟိုတစ်စု ဒီတစ်စု မှိတ်တုတ် မှိတ်တုတ်။ ထိုစဉ် အိမ်ရှေ့ ကတ္တရာလမ်းဘေးဆီက ခရေပန်းရနံ့ သင်းသင်းလေး တွေက လေအပူမှာ ရှိုက်ခနဲ၊ ရှိုက်ခနဲ၊ အရှိန်နဲ့ ကျွန်မ အဆုတ်တွင်းဆီသို့ ဆောင့်သွင်း လိုက်သလို ခံစားမိတဲ့ ရသတစ်ခု၊ ထိုည အနိတိစတလာလံလာနှင့် စကား ပြောခဲ့သောည။ သောကြာနေ့တိုင်း Club (သို့) ဒစ်စကိုမှာ သွားကလေး ရှိတဲ့ သူဌေး လင်မယားက ၈ နာရီထဲက အိမ်မှ ထွက်ခွာသွားကြပြီ။ သားနှင့်သမီး ကတော့ ညနေကတည်းက ထွက်သွားလိုက်ကြတာ ဧကန္တ သူတို့ချစ်သူများနှင့် တွေ့နေ လိမ့်မည်။ ဒီတစ်ညတော့ စောစောပဲ အနားယူရမည်ဖြစ်သောကြောင့်

ခဲ့ပါပြီ။ အခုကျွန်တော် ရေးသားသမျှတွေဟာ စာဖတ်သူ အဖို့တော့ စာအား ဖြင့်သာ သိနိုင်ပြီး ကျွန်တော့်ရဲ့ရွာသူရွာသားတွေကတော့ လက်တွေ့ မျက်မြင်တွေ ဖြစ်ခဲ့ကြရတာက ဘုရားသခင်ရဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်တွေကြောင့်သာပါ။ ထို့ကြောင့် ဒီအခြေအနေတွေ အားလုံးမှာ ဝါကြွားစရာက (၂ကော ၁၀:၁၇) ဆိုတဲ့ အတိုင်း ယေရှုခရစ်၌ ကျွန်ုပ်ဝါကြွားရမည့် အရာတစ်ခုရယ်ပါ။ ယေရှု ခရစ်တော် သာ ကျွန်ုပ်ရဲ့ဘုရား မဖြစ်ခဲ့လျှင်တော့ ကျွန်တော်ရဲ့ အနာဂါတ်ဟာ စာတန်မာရ် နတ် လက်တွင်းမှာ သူပြုသမျှ ကျွန်တော်ခံရပြီး လူဖြစ်ကျိုး ဆုံးရှုံးရုံသာမက ထာဝရ လူသွန်တုံး ရခဲ့ပါ။

၅။ လက်တွေ့မင်္ဂလာပိုင်ဆိုင်ရမှုများ။ ဆာလံ ၁၁၈:၂၄ ငါလိုယောကျ်ား ပြဿဒါး မရှိလို့ စာစကားအရသာ ကြားသိရပြီး လက်တွေ့မှာ အရင်က မကြုံခဲ့ဘူးသော်ငြားလည်း ယခုမူကား ထာဝရဘုရား၏ ကျေးဇူးတော်ကြောင့် ကျွန်ုပ် အတွက် ရက်ရာစာနှင့် နေကောင်းရက်မြတ်ချည်းသာ တွေ့ကြုံခွင့်ရပါပြီ။ အချုပ် အားဖြင့် ဆိုရပါသော် စာခရိ ၄:၆ ဆိုသော နှုတ်ကပတ်တော်လာသည့်အတိုင်း ထာဝရဘုရား၏ ဘုန်းတော်သာ၍ ထင်ရှားပါစေ။ သာသနာပ လူတွေ ခရစ်တော် အား သိရှိလာဖို့ဆိုတောင်းကြသောသူများ အပေါ်မှာသော်ငင်၊ အစေခံခြင်းအား ဖြင့် အမှုဆောင်ရွက်နေကြသော ဓမ္မဆရာ/ဆရာမများအပေါ်မှာ သော်လည်း ကောင်း ဘုရားရှင်သည် ဆထက်တပိုး ကောင်းကြီးပေးပါစေသောဟု ဆန္ဒပြုလျက် ...။ နာမတော်မြတ်၌- **Samuel Soe Lwin (ကလေးချင်းပြည်)**

“Without You!” (July)



ရှင်ဖွင့်သံ (၁)။ ။ အညတရကို စင်္ကာပူရောက်အောင် ပို့ပေး ပါ ဆိုပြီး ငှားတွေထောက် မျက်ရည်တွေ သွန်ချပြီး အကြိမ်ကြိမ် ဆုတောင်းခဲ့တာလည်း အညတရပါ။ ဟော... ကိုယ်တော် နားညောင်းသွားပြီလို့ ထင်ပါရဲ့။ ဒီမြေကို နင်းခွင့်ရခဲ့ပါပြီ။ မျှော်လင့် ချက်တွေ အကောင်အထည်ဖော် နိုင်တော့မယ် ဆိုပြီး ဝမ်းမြောက်ခြင်း တွေ့နဲ့ပေါ့။ အနာဂတ်ကို မြင်နိုင်စွမ်းမရှိပဲ လိုချင်တာကို အတင်းပူဆာတတ်တဲ့ အား နည်းခြင်းတွေ ဝန်းရံ နေတဲ့ လူသားတစ်ယောက်ရဲ့ အတွေးလေးနဲ့ပေါ့။ စခဲ့ပြီပေါ့ အနာဂတ်ရယ်။ ဒီမြေကို စ နင်း ရက် တစ်ရက်ကစလို့ ကြောက်ဖို့ ကောင်းလိုက်တာ ကိုယ်တော်ရယ် စုံစမ်းခြင်းတွေ ပင်ပန်း ခြင်းတွေက ဗျူဟာမျိုးစုံနဲ့ အညတရကို ဝန်းရံနေလိုက်ကြတာ။ ဒီလိုနဲ့ ဒီမြေကနေ အခါရင်ခွင်ဆီကို ပြန်ပို့ပေးပါ ဆိုပြီး မျက်ရည်တွေ ဒုတိယအကြိမ် သွန်းခဲ့ရပြန်ပြီပေါ့။ သေသေချာချာ တစ်ခါခြင်း တွေးကြည့်မိတော့ မိသားစုအတွက် တစ်ဦးထဲ ရုန်းကန်ရတဲ့ ငါ့ဘဝ၊ နောက်ပြန်လှည့် လည်းမဖြစ်၊ ရှေ့ကြည့် လိုက်တော့ လည်း မွန်းကျပ်မှုတွေ တန်းစီနေလိုက်တာ။ ဪ... ဆုပ်လည်းစူး၊ စားလည်းရှူးရမယ့် ငါ့ဘဝ။ ဒါကြောင့်မို့ ကိုယ်တော်က အညတရကို ရင်ကျက်စေဖို့နဲ့ မိသားစုအတွက်မို့ ဒီတစ်ခါ နားမညောင်းခဲ့တာပေါ့။ ဒါကြောင့် အညတရလည်း မျက်ရည်တွေနဲ့ ကိုယ်တော်ရယ် အလိုတော်လမ်းဟာ သိပ်ကို ပင်ပန်းဆင်းရဲလှပါတယ်။ သိပ်ကို နံချာ တဲ့ လူသားအတွက် လောကရဲ့ မြင်နိုင်၊ ထိတွေ့နိုင်တဲ့ စုံစမ်းခြင်းအမျိုးမျိုးအား ကိုယ် တော်ရဲ့ ကြီးမြတ်တဲ့ တန်ခိုးတော်ဖြင့် ကျော်လွှားနိုင်ရ တဲ့ အခွင့်ရှိစေပါ။ မမြင်နိုင် အမှုမဲ့ အမှတ်မဲ့နဲ့ မသိနိုင်တဲ့ စုံစမ်းခြင်းများအားလည်း မြင်နိုင်စွမ်းရှိတဲ့ သခင်ရဲ့ လက်တော်ဖြင့် ထွေးပိုက်လျက် ကွယ်ကားပေးပါနော်။ ဒီလိုနဲ့ အနာဂတ်ဆီသို့ ငို တလှည့်၊ ရယ်တလှည့်နဲ့ ပေါ့။

ရှင်ဖွင့်သံ (၂)။ ။ ဒီလိုနဲ့ ဆက်လျှောက်ရင်း ဖိစီးမှုတွေကြောင့် ဖြေသိမ့်ကြတဲ့ နေရာမှာ ထွက်ပေါက်ရှာမှားနေကြတဲ့ မောင်နှမတွေရဲ့ Story လေးတွေကို ရှုထောင့် စုံလင်စွာနဲ့ အမျိုးမျိုး ကြားရပြန်ပါတယ်။ မောင်နှမများကို ပြောချင်တာက အဲဒီလိုအချိန်ဟာ သိပ်ကိုအရေးကြီးတဲ့ အချိန်ဆိုတာပါ။ မျက်တောင်လေး တစ်ချက် ခတ်လိုက်တာနဲ့ ရှာတွေ့တဲ့ ထွက်ပေါက်ဟာ သိပ်ကိုမှားယွင်းသွားနိုင်ပါတယ်။ ဒီလိုပြောလိုက်လို့ မင်းကရာ ဘယ်လောက် အလိုတော်နဲ့ ညီနေသလဲလို့ ဖတ်နေရင်းနဲ့ ရင်ထဲက မေး ခွန်းလေးတွေ ထုတ်နိုင်ကောင်းပါရဲ့။ ဒါဟာ အညတရ ကိုယ်တိုင် ရင်ဆိုင်ထိတွေ့ပြီး ရွေး ချယ်ခဲ့ရတဲ့ ကိုယ်တွေ့ အကြောင်းရင်းလေးကို စာဖတ်သူများ ဆင်ခြင်နိုင်ဖို့ သက်သေခံ တင်ပြပါရစေ။ အညတရ ဆိုတာ အင်မတန်ကို နံခြာပြီး အားနည်းလွန်းတဲ့ အပြစ်သား၊ မပြည့်စုံခြင်း တရားတွေ ဝန်းရံနေတဲ့ သူတစ်ယောက်အနေနဲ့ Church ဆိုတာ အသာ ထား၊ ရရှိတဲ့ အခွင့်အရေးကို အသုံးချ လောဘတွေ ရင်မှာ ပိုက်လို့ ခါးသီးမှုတွေ ဖြေဖျောက်ဖို့ စိတ်ကူးလိုက်ပါ တယ်။ ခံနိုင်ရည် မရှိတော့လို့ပါ ကိုယ် တော်ရယ်။ အဲ! အဲဒီအချိန်ပါ။ အရမ်းချည်နဲ့ပြီး ခွေကျတော့မယ့် သူတစ်ယောက်ကို နှိုင်းယှဉ်လို့မရတဲ့ နှလုံးသားနဲ့ သူနှစ်ဦးက ဖြည့်ဆည်းပေးဖို့ ပြောလာပါတယ်။ တစ်ဦးက အေးစက်တဲ့ လက်တွေ့ကို ကမ်းပေးပြီး ဘာပြောလဲဆိုတော့ လာလိုက်စမ်းပါ။ မင်းရဲ့ လိုအင်တွေကို မဆိုင်းမတွ ဖြည့်ဆည်းပေးဖို့ ဒီမှာကြည့်တဲ့။ ကြည့်လိုက်တော့ မတည်မြဲတဲ့အရာတွေ၊

အထားမခံ ပျက်စီးတတ်တဲ့ အရာတွေကို အရောင်တင်၊ ဆေးစိမ်ထားပြီး ပြုပြင် မွမ်းမံထားလိုက်တာ အားပါးပါး တကယ့်ကို မက်မော စရာပါလား။ ဒါပေမယ့် အဲဒီ အချိန် ဘာကြောင့်မှန်းမသိ ရင်တွေပူလိုက်တာ။ အဲ နွေးထွေးတဲ့ လက်တစ်စုံ ပိုင်ရှင်က တော့ သမီးလေးရယ် သမီးလိုချင်တဲ့ အရာတွေက အဆိပ်တွေနဲ့ မို့ပါ။ အဖေက သမီးလေး ဒုက္ခရောက်မှာကို ကြည့်နေရမှာ လားတဲ့။ သူ့ရင်ခွင်ကို လှမ်းကြည့်လိုက် တော့ ရိုးရိုးလေးသာ ထင်ရတဲ့ အရာတွေပဲ တွေ့ရ ပါတယ်။ တစ်ကိုမတ်မတ်လေးနဲ့ သေသေချာချာလေးကြည့်ပါဦး သမီးလေးရယ် လို့ ပြောလာတော့ ပြောတဲ့အတိုင်း ထပ်ကြည့်လိုက်မိပါ တယ်။ ဟော...ပြောင်းလဲခြင်းကို စတော့ရပြီ။ ရိုးစင်းတဲ့ အရာ တွေက တဖြည်းဖြည်းနဲ့ အရောင်တွေပြောင်း လင်းလက်ပြီး တဆင့်ပြီးတဆင့် အရောင်တွေ တောက်ပ လာလိုက်ကြတာ အို ကြည့်နေတဲ့ အညတရ ရင်ကို ငြိမ်းချမ်းစေလိုက်တာ။ ခုနက ပူနေတဲ့ ရင်တစ်ခုလုံး လန်းဆန်းပေါ့ပါး သွားလိုက်တာ။ အေးမြတဲ့ လေသံလေးနဲ့ အညတရကို လှမ်းပြော လိုက်တာက အဲဒါ သမီးလေး ကိုပေးမယ့် ထာဝရ မပျောက် ပျက်နိုင်မယ့် အရာ တွေပဲပေါ့တဲ့။ ဟင်...အညတရ ဘာကြောင့်ငိုနေတာလဲ၊ မဟုတ် သေးပါဘူး ဒါနဲ့ မျက်လုံးလေးကို စုံမိုတ်ပြီး လေးလေး နက်နက် ခံစား ကြည့်လိုက်ပါတယ်။ ဪ... ငါ့ရဲ့ နှလုံးသားကို အေးမြတဲ့ လေညှင်း လေးတွေ တိုက်ခတ်နေလို့ နှလုံးသားလေး ရှင်လန်း လွန်းလို့ ပုလဲလုံးလေးတွေ သီကုံး ပေးနေတာပါလား။ အဲဒီ အချိန်မှာ အညတရလေး နွေးထွေးတဲ့ လက်ပိုင်ရှင်ကို ပြော လိုက်တာက လွဲမှားစွာ ပြင်ဆင်ထားမိတဲ့ စိတ်ကူးလေးတွေ အတွက် ခွင့်လွှတ်ပါ အရှင်ရယ်လို့ပေါ့။ အဲဒီနေ့က စလို့ နှလုံးသား က စက္ကန့်တိုင်း နွေးထွေးတဲ့ လက်ပိုင် ရှင်ကို လှမ်းပြောနေတဲ့ စကားလေး တစ်ခွန်းက “How could I be without you” တဲ့။ နွေးထွေးရှင်ဆီသို့ ခြေဦးလေးတွေ လှည့်နိုင် ပါစေလို့။ ။ (July)

ပြုတင်းပေါက် (အာမဖြန့်စနမ္မ) မင်းအောင်သက်လွင်



လင်မယားနှစ်ယောက် အိမ်အသစ်ကို ပြောင်းလာကြတယ်။ မိန်းမ ဖြစ်သူ က နောက်တစ်နေ့သော မနက်ခင်းဘက်မှာ အိမ်ပြုတင်းပေါက်ကနေ အပြင်ဘက်ကို လှမ်းကြည့်လိုက်တော့ ဘေးအိမ်က ခြံဝင်းထဲမှာ အဝတ်တွေလျှော်ပြီး နေသူ လှမ်းထား တာကို တွေ့လိုက် ရတယ်။ လျှော်ပြီးသား အဝတ်တွေအားလုံး ညစ်ပတ်ပေရေ နေတာမို့ ဘယ်လို အဝတ် လျှော်သမားက ဘယ်လို ဆပ်ပြာမျိုးနဲ့ လျှော်ထားသလဲ ဆိုတာ သူသိချင်လာတယ်။ နောက်တစ်နေ့ မနက်မှာလဲ အိမ်နီးချင်းခြံထဲမှာ လှမ်းထား တဲ့ အဝတ်တွေအားလုံး ညစ်ပတ် ပေရေနေတာကို ထပ်တွေ့ရပြန်တယ်။ သုံးရက် မြောက်တဲ့ နေ့မှာတော့ အဝတ်တွေက အရင်နေ့တုန်းကလို ညစ်ပတ် မနေတော့ဘဲ ဖြူစင်သန့်ရှင်းနေတာကို တွေ့လိုက်ရတယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ ခင်ပွန်းသည်က ဒီနေ့ မနက် သူတို့အိမ်က ပြုတင်းပေါက်မှန်မှာ ကပ်နေတဲ့ ဖုန်မှုန့် တွေကို ဆေးကြော သုတ်သင်လိုက်ကြောင်း ပြောပြပါတယ်။ အဲဒီတော့မှ မိန်းမဖြစ်သူ သဘောပေါက် လိုက်တာက ဘေးအိမ်မှာ လှမ်းထားတဲ့ အဝတ်တွေ ညစ်ပတ်နေတာ မဟုတ်ဘဲ သူတို့ အိမ် ပြုတင်းပေါက်က မှန်တွေမှာ ဖုန်မှုန့်တွေနဲ့ ညစ်ပတ်နေတာ ဖြစ်ကြောင်း သိလိုက် ရတယ်။

တစ်ခါတစ်ရံ ကျွန်တော်တို့ သူများတွေကို ကြည့်တဲ့အခါမှာ သူတို့ မှားနေ တာ မဟုတ်ဘဲ ကိုယ်အမြင်ကသာ စောင်းပြီး မှားနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ (လျှို့ဝှက်သောသူ ကိုယ်မျက်စိရှိသော တံကျင်ကို ရှေးဦးစွာ ထုတ်လေ့၊ နောက်မှ ညီအစ်ကို မျက်စိရှိသော မြှောင့်ထွက်ကို ထုတ် မြင်းမှာ ရှင်းလင်းစွာ မြင်လိမ့်မည်။ လု ၆:၄၂-၅)

Illustration with speech bubbles and a TV set. The TV shows a scene with people. The speech bubbles contain the following text:

- (၂)ဟာ! အဲဒါတော့စိတ်ချတို့ရဲ့အသင်းတော်မှာ သင်းအုပ်ဆရာအစ၊ အသင်းလူကြီးအလယ်၊ အသင်းသားအခုံး၊ တစ်စိတ်တစ်သဘောတည်း အမြဲတမ်း ဆုတောင်းနေကျကွ။
- (၁) အသင်းတော်တိုးတက်ဖို့ဆိုရင်အသင်းသား အားလုံးတစ်လုံးတစ်ဝတည်း၊ တစ်စိတ်တစ် သဘောတည်း ဆုတောင်းဖို့လိုအပ်တယ်ကွ။
- (၁) ဘုရား ဘုရား၊ ငါတို့ လောင်းကြေး ပေး ထားတဲ့ ဘောလုံးအသင်း နိုင်ပါစေ။

ကောတွန်း၊ မင်းအောင်သက်လွင်